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REFERAT 

 
Møte i Vannområdeutvalget, Vassområde Hallingdal 

Dato: 21. mars 2023, kl 11.30 – 14.00 

Sted: Flå kommunehus, kommunestyresalen.  

 

Til stede: 

Knut Martin Glesne, Krødsherad kommune (leder av VOU) 

Solveig Vestenfor, Ål kommune (nestleder) 

Herbrand Jegleim, Gol kommune (vara for Heidi Granli) 

Merete Høntorp Gandrud, Flå kommune 

Tore Haraldset, Nesbyen kommune  

Sunni Grøndahl Aamodt, Modum kommune 

Erik Kaupang, Viken fylkeskommune 

 

Elin Tangen Skeide, avdelingsleder miljøavdeling, Viken fylkeskommune 

Elin M. Blixhavn, vannområdekoordinator, Vassområde Hallingdal (referent) 

 

Forfall: 

Pål Terje Rørby, Hemsedal kommune 

Petter Rukke, Hol kommune 

 

Saksliste 

Sak 1/23: Godkjenning av møteinnkalling og saksliste. Valg av to repr. til å godkjenne referatet. 

Sak 2/23: Årsrapport og regnskap 2022 

Sak 3/23: Orienteringssaker 

Sak 4/23: Komplettering av overvåkningsdata fra Hallingdalsovervåkningen i databasen Vannmiljø 

Sak 5/23: Eventuelt 

 

 

Sak 1/23: Godkjenning av møteinnkalling og saksliste 

Møteinnkalling og saksliste ble godkjent. Sunni Grøndahl Aamodt og Erik Kaupang ble valgt til å 

godkjenne referatet. 

 

Sak 2/23: Årsrapport og regnskap 2022 

Årsrapport og regnskap for 2022 ble presentert av vannområdekoordinator. Vannområdet hadde et 

mindreforbruk på kr 40.764,69 i 2022, som ble overført til fond for ubenyttede midler.  

Inntektene til Vannområdet var i 2022: 

- Fylkeskommunal støtte til drift: 120.283 
- Fylkeskommunale prosessmidler: 100.000 
- Statlig støtte til drift: 179.450 
- Statlig støtte til overvåkning: 200.000 
- Innbetaling fra kommunene: 440.000 
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Det ble brukt 273.011,- på overvåkning i 2022, mens det ble budsjettert med å bruke 300.000,-.  

Til fagsamlinger og kurs ble det brukt til sammen 13.595,- (budsjettert 15.000,-), og vannområdet 

brukte i alt 54.615,- på å arrangere møter i 2022 (opprinnelig budsjett 20.000,-). En stor andel av 

dette var saksbehandlerseminaret på Flå i juni, dette kom på 40.175,-, der alt ble dekket av tilskuddet 

fra Viken fk.  

Posten «ekstern kunnskapsinnhenting» kom på 140.840,-, av dette gikk 22.000,- til grafisk formgiving 

av veilederen om redusert avrenning fra grasdekt mark, som ble fullfinansiert av Viken fk. Videre 

støttet vannområdet Gol kommunes våtmarksrestaureringsprosjekt på Golsfjellet med 40.000,-. Og 

det gikk 78.840,- til å lage kunnskapsgrunnlaget for veilederen for redusert avrenning (NIBIO hadde 

hoveddelen av dette prosjektet). Budsjettposten var opprinnelig på 100.000,-. Årsaken til 

overskridelsen var at det var avtalt med NIBIO at de skulle fakturere 39.000,- av prosjektet i 2021, 

men det viste seg at de ikke greide å gjøre det allikevel i sine systemer. Det var med andre ord et 

mindreforbruk på denne posten i 2021, og pengene ble da overført til fond for ubenyttede midler. 

Posten «fellesutgifter (1/5 av felleskontoret)» ble totalt på 12.280,- i 2022. Det var satt av 70.000,-, 

men da Ål kommune tidligere har betalt for mye husleie på Torpomoen, ble husleien i 2022 svært lav. 

Det ble ikke tildelt penger fra vannområdets skolefond i 2022, da det ikke kom noen søknader om 

støtte. Budsjettposten var på 30.000,-. 

På slutten av 2022 lyste Viken fylkeskommune ut nye prosessmidler, og Vassområde Hallingdal ble 

tildelt 100.000,- til et prosjekt i samarbeid med Norconsult AS om å foreslå klassegrenser for 

begroingsalgeindeksen for høyderegionene «lavland», «skog» og «fjell». Dette mangler per i dag, og 

vi har sett at det kan være uheldig når man bruker begroingsalgeindeksen i vannområdet vårt. 

Vannområdet har også en del ubenyttede midler på fond. Per 01.01.2022 var dette beløpet 861.231,-

, og med underforbruket på 40.764,69 for 2022, er dette fondet for ubenyttede midler per 

01.01.2023 på 901.996,-. 115.000,- av disse midlene er ubrukte prosessmidler fra Viken 

fylkeskommune som skal brukes i 2023, men ble tildelt i 2021 og 2022.  

VOU anbefalte å kontakte oppvekstlederforum ved Hallvor Lilleslett for å få ut informasjon om 

vannområdets skolefond, slik at pengene ikke blir stående ubrukt, slik som i 2022. I Krødsherad kan 

Lars Erik Kron og i Modum kan Per Kvale Kaspersen kontaktes. 

VOU mener det er viktig å prioritere fagsamlinger for vannområdekoordinator, da det er en spesiell 

situasjon å være den eneste på sin arbeidsplass som jobber med et fagfelt. Ellers ble det kommentert 

at det ser ut til at arbeidet med vannforskriften er blitt veldig bra og strukturert. 

VOU kommenterte også at Vike fylkeskommunes rolle som vannregionmyndighet fungerer bra, og at 

det er positivt med muligheten for å søke om støtte fra de såkalte prosessmidlene. 

 

Vedtak i sak 2/23:  

Vannområdeutvalget godkjenner årrapport og regnskap for vannområde Hallingdal 2022, samt 

årsrapporten for Vassområde Hallingdal til vannregionmyndigheten/ Viken fylkeskommune. 

  

Sak 3/23: Orienteringssaker 

Leder i VOU og vannområdekoordinator informerte om disse sakene: 
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- Godkjenning av reviderte vannforvaltningsplaner 
- Møte i Vannregionutvalget og politisk utvalg 12.12 
- Resultater overvåkning 2022 
- Planer overvåkning 2023 
- Info om videreutvikling av Grønt fagsenter 
- Opprettelse av faggruppe landbruk og faggruppe økologi 
- Prosjekt revidert begroingsalgeindeks 

 
 

Sak 4/23: Komplettering av overvåkningsdata fra Hallingdalsovervåkninga til databasen Vannmiljø 

Vannområdekoordinator orienterte om bakgrunnen for saken. Data fra all offentlig finansiert 

vannovervåkning skal importeres til den nasjonale databasen Vannmiljø. På denne måten har både 

forvaltningen, forskere og publikum tilgang til disse dataene. Dataene er også grunnlag for 

beregningen av økologisk tilstand for de ulike vannforekomstene i Vann-nett.  

Ål kommune har sendt en henvendelse om at de ønsker at man skal lage en rapport der man ser på 

de lange trendene i Hallingdalsovervåkningen. De eldste dataene på stasjonene er fra begynnelsen av 

1980-tallet, men det er bare sporadisk lagt inn data i Vannmiljø frem til slutten av 1990-tallet. Fra 

årtusenskiftet til 2022 mangler data fra 2004, 2005, 2010, 2013 og 2016 i Vannmiljø.  

Henvendelsen er blitt diskutert med faggruppe økologi for å finne en tilnærming som kan gi god kost-

nytte avveiing. Hallingdalsovervåkningen har pågått over lang tid. Frem til 2014 ble det laget årlige 

rapporter, og for 2015-2017 ble det laget en samlerapport for resultatene av overvåkningen. Det var 

planlagt å lage en ny samlerapport for 2018-2022, men vi ønsker nå å utvide dette med å også 

inkludere trender for perioden 1998-2022 for utvalgte stasjoner og parametere (etter innspill fra 

kommunene).  

Dette forutsetter en manuell tilrettelegging av de overvåkningsdata som mangler i Vannmiljø for 

perioden 1998-2022. Vannområdekoordinator har avtalt med Ål kommune at når søknadene til årets 

sommervikariater på teknisk avdeling kommer inn, skal man se etter en aktuell kandidat til en slik 

jobb. Det anslås at jobben vil utgjøre omtrent tre ukesverk med en kostnad inkludert sosiale utgifter 

på 26.438,-.  

Vannområdet har 901.996,- i ubenyttede midler på fond. Det foreslås derfor at kostnaden til en slik 

sommervikar kan tas fra disse midlene.  

 

Vedtak i sak 4/23:  

Vannområdeutvalget vedtar å bruke opp til 30.000,- på import av eldre overvåkningsdata fra 

Hallingdalsovervåkningen til databasen Vannmiljø. Midlene tas fra vannområdets fond for 

ubenyttede midler. 

 

Sak 5/23: Eventuelt 

De neste møtene i VOU blir i november 2023 på Teams, og februar/mars 2024 på Grønt fagsenter, 

Modum. Vannområdekoordinator skal kontakte Simoa vannområde for å høre om de vil legge sitt 

møte i VOU samtidig med vårt på Grønt fagsenter, og at vi kan ha noe av møtet felles, f.eks ekstern 

foredragsholder el.l. 
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Ål, 22.03.2023 

Elin M. Blixhavn, referent 

 

 

Referatet er godkjent per epost av: 

22.03.2023  Sunni Grøndahl Aamodt 

 

22.03.2023  Erik Kaupang 

 


